
1 
 

Protokół nr 34/2022 

z posiedzenia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miejskiej w Suwałkach 

odbytego w dniu 14 lutego 2022 r. w godz. od 14:30 do 15:40 w sali 146 

w Urzędzie Miejskim Suwałkach przy ul. Mickiewicza 1 oraz za pomocą środków 

porozumiewania się na odległość. 

 

Obecni członkowie Komisji Skarg, Wniosków i Petycji: 

1. Kamil Klimek - Przewodniczący Komisji 

2. Zbigniew Roman De-Mezer  

3. Krystyna Gwiazdowska – on-line 

4. Mariola Brygida Karpińska – on-line 

5. Jacek Roszkowski – on-line 

 

W posiedzeniu udział wzięli: 

1. Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk 

2. Łukasz Kurzyna – Zastępca Prezydenta Miasta Suwałk – on-line 

3. Mariusz Klimczyk – Sekretarz Miasta 

4. Kamil Sznel – on-line 

5. Paweł Michalski – Radca Prawny – on-line 

6. Tomasz Drejer – Dyrektor ZDiZ – on-line 

 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

 

Posiedzeniu przewodniczył Kamil Klimek, który powitał zebranych i przeprosił za opóźnienie 

w dostarczeniu materiałów.  Następnie przypomniał, że porządek posiedzenia został przesłany 

wraz z materiałami komisyjnymi.  

 

Członkowie Komisji wyrazili zgodę na powyższe, nie zgłosili też innych wniosków do 

porządku obrad. 

 

Porządek został przyjęty: 

1. Przyjęcie protokołu nr 33/2022 posiedzenia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady 

Miejskiej w Suwałkach z dnia 20 stycznia 2022 r.  

2. Rozpatrzenie skargi Marianny Haliny M. na działalność Prezydenta Miasta Suwałk 

(dot. doręczania korespondencji). 

3. Rozpatrzenie skargi Marianny Haliny M. na działalność Prezydenta Miasta Suwałk 

(dot. infrastruktury). 

4. Rozpatrzenie skargi Marianny Haliny M. na działalność Prezydenta Miasta Suwałk 

(dot. kategorii drogi). 

5. Rozpatrzenie petycji mieszkańców budynku wielorodzinnego przy ul. Raczkowskiej 

185 w Suwałkach. 

6. Wolne wnioski. 
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Ad pkt. 1 

Przyjęcie protokołu nr 33/2022 posiedzenia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady 

Miejskiej w Suwałkach z dnia 20 stycznia 2022 r.  

 

Kamil Klimek zapytał o ewentualne uwagi i wnioski do protokołu z poprzedniego posiedzenia.  

Członkowie Komisji nie wnieśli uwag, wobec czego protokół został przyjęty. 

 

Ad pkt. 2 

Rozpatrzenie skargi Marianny Haliny M. na działalność Prezydenta Miasta Suwałk 

 (dot. doręczania korespondencji). 

– Skarga stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  

– Wyjaśnienia dot. skargi stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  

– Projekt Uchwały stanowi załącznik nr 5 do protokołu.  

  

 Radny Z. R. De-Mezer zgłosił wniosek aby rozróżnić obie uchwały i w tytule dodać datę 

skargi np.: I „uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi Marianny Haliny M z dnia 13 stycznia 

2022 r. na działalność Prezydenta Miasta Suwałk”, II „uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi 

Marianny Haliny M z dnia 17stycznia 2022 r. na działalność Prezydenta Miasta Suwałk”. 

Radca prawny P. Michalski potwierdził, że taki zapis jest jak najbardziej poprawny i zasadny. 

 Przewodniczący Komisji przedstawił i omówił treść skargi w sprawie niewłaściwego 

doręczania korespondencji dotyczącej posesji oraz braku wymeldowania osoby, która tam nie 

zamieszkuje. Skarżąca, zarzuca Prezydentowi Miasta Suwałk niewłaściwe doręczanie 

korespondencji dotyczącej jej nieruchomości tj. dla osoby do tego nieuprawnionej, w tym 

nieuprawnionej do zapoznania się z jej treściami. Kolejnym zarzutem formułowanym przez 

skarżącą jest zaniechanie obowiązków służbowych, poprzez nie wymeldowanie z pobytu 

stałego, ze wskazanej nieruchomości, męża skarżącej. W opinii Komisji przedstawione są 

wyjaśnienia, z których wynika, iż czynności polegające na zameldowaniu lub wymeldowaniu w 

myśl przepisów o ewidencji ludności oraz na podstawie danych zawartych w rejestrze 

mieszkańców prowadzonym przez Prezydenta Miasta Suwałk wynika, że osoba o której mowa 

w skardze posiada meldunek stały pod podanym adresem zamieszkania skarżącej oraz, że 

doręczanie korespondencji następuje z zachowaniem przepisów prawa. Przewodniczący  

K. Klimek poddał pod głosowanie wniosek, że zarzuty skierowane pod adresem Prezydenta 

Miasta Suwałk są bezzasadne.  

 

Komisja przystąpiła do głosowania za przyjęciem opinii do projektu uchwały. 

za  - 5 radnych  

przeciw - 0 

wstrzymał się - 0 

 

Głosowanie za wnioskiem radnego Z. R. De-Mezera: 

za  - 5 radnych  

przeciw - 0 

wstrzymał się - 0 
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Komisja przystąpiła do głosowania projektu uchwały za nieuwzględnieniem skargi. 

Głosowanie za nieuwzględnieniem skargi: 

za  - 5 radnych  

przeciw - 0 

wstrzymał się - 0 

 

Komisja uznała skargę Marianny Haliny M z dnia 17 stycznia 2022 r. na Prezydenta 

Miasta Suwałk za bezzasadną.  

 

Ad pkt. 3 

Rozpatrzenie skargi Marianny Haliny M. na działalność Prezydenta Miasta Suwałk 

 (dot. infrastruktury). 

– Skarga stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  

– Pismo Prezydenta Miasta Suwałk stanowi załącznik nr 7 do protokołu.  

– Opinia Komisji SWiP stanowi załącznik nr 8 do protokołu.  

– Projekt Uchwały stanowi załącznik nr 9 do protokołu.  

 

 Przewodniczący Komisji K. Klimek przedstawił skargę, która dotyczy nie wykonania 

chodnika, skrzynki na zasuwie wodociągowej oraz braku oświetlenia. 

Prezydent Cz. Renkiewicz poinformował, że przekazał pismo z wyjaśnieniami dot. zarzutów 

zawartych w skardze. Przedstawił i omówił zakres wykonanej inwestycji w 2016 roku na ulicy 

W. Łokietka, gdzie został wykonany ciąg pieszo-jezdny jak również oświetlenie na wskazanym 

przez skarżąca odcinku. Zarzut skarżącej o obniżeniu wartości nieruchomości w wyniku 

niewykonania infrastruktury w świetle faktów zawartych w piśmie jest bezzasadny. 

 Radny J. Roszkowski czy można poprawić ustawienie oświetlenia? Ile potrwa 

ustawienie skrzynki z zaworem?  Prezydent Cz. Renkiewicz odpowiedział, że oświetlenie jest 

prawidłowo ustawione. Odnośnie drugiego pytania, należy podpisać umowę na dostarczanie 

wody i odprowadzenie ścieków z Przedsiębiorstwem Wodociągów i Kanalizacji i wtedy to 

zostanie zainstalowana skrzynka.   

 

Komisja przystąpiła do głosowania za przyjęciem opinii do projektu uchwały. 

za  - 5 radnych  

przeciw - 0 

wstrzymał się - 0 

 

Komisja przystąpiła do głosowania projektu uchwały za nieuwzględnieniem skargi. 

Głosowanie za nieuwzględnieniem skargi: 

za  - 5 radnych  

przeciw - 0 

wstrzymał się - 0  

 

Komisja uznała skargę Marianny Haliny M. z dnia 13 stycznia 2022 r. na Prezydenta 

Miasta Suwałk za bezzasadną.  
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Ad pkt. 4 

Rozpatrzenie skargi Marianny Haliny M. na działalność Prezydenta Miasta Suwałk  

(dot. kategorii drogi). 

– Skarga stanowi załącznik nr 10 do protokołu.  

 

 Przewodniczący Komisji K. Klimek przedstawił skargę, która dotyczy bezzasadnego  

i bezprawnego dokonania zmiany kategorii drogi sięgacza ulicy W. Łokietka, co skutkuje 

nieodśnieżaniem ww. odcinka przez ZDiZ w Suwałkach. Poinformował, że zgodnie z ustawą  

o samorządzie gminnym art. 7 ust.1 i ustawą o drogach publicznych, która mówi o tym, że 

zaliczenie do kategorii dróg gminnych następuje w drodze uchwały rady gminy po zasięgnięciu 

opinii właściwego zarządu powiatu. Z przytoczonych przepisów wynika, że skargę powinien 

rozpatrywać właściwy organ stanowiący. Skarga dotyczy dokonania zmiany kategorii dróg , co 

mieści się w kompetencjach organu stanowiącego i należałoby przekazać ją wg właściwości 

Wojewodzie Podlaskiemu w Białymstoku.  

 Przewodniczący K. Klimek poinformował, że zostało skierowane zapytanie do skarżącej  

o sprecyzowanie, kto powinien zostać adresatem ww. korespondencji? 

Prezydent Cz. Renkiewicz z ww. skargi wynika, że jest to droga o charakterze wewnętrznym,  

zakwalifikowana do innej kategorii dróg.  

Radca prawny P. Michalski potwierdzi, że właściwym organem do rozpatrzenia ww. skargi 

jest Wojewoda Podlaski.  

Sekretarz Miasta M. Klimczyk do jakiej kategorii drogi gminnej jest zakwalifikowany ww. 

odcinek? Dyrektor T. Drejer odpowiedział, że jest to droga publiczna zaliczona do kategorii  

5 odśnieżania. Wyżej wymieniona ulica od kiedy była ujęta do kategorii dróg gminnych,  

w dalszym ciągu jest i nie nastąpiła żadna zmiana. 

Radny K. Klimek zgłosił wniosek o przekazanie ww. skargi zgodnie z właściwością Wojewodzie 

Podlaskiemu.  

Radna M. Karpińska czy jest rejestr odśnieżania? Dyrektor T. Drejer odpowiedział, że 

dysponuje takimi rejestrami ponieważ wszystkie pojazdy ZDiZ wyposażone są w gps. 

i można sprawdzić w którym miejscu było odśnieżane.   

 

Komisja przystąpiła do głosowania za przekazaniem skargi wg właściwości Wojewodzie 

Podlaskiemu.  

za  - 5 radnych  

przeciw - 0 

wstrzymał się - 0 

 

Ad pkt. 5 

Rozpatrzenie petycji mieszkańców budynku wielorodzinnego przy ul. Raczkowskiej 185 

w Suwałkach. 

– Petycja stanowi załącznik nr 11 do protokołu.  

 

Przewodniczący Komisji przedstawił petycję mieszkańców budynku wielorodzinnego przy  

ul. Raczkowskiej przeciwko budowie stacji benzynowej w bliskiej odległości od nieruchomości. 

Petycja była omawiana na poprzedniej Komisji w dniu 20 stycznia br. wtedy to w tej kwestii 
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wypowiadał się Zastępca Prezydenta Ł. Kurzyna, który poinformował, że zostało zawieszone 

postępowanie do momentu uregulowania stanu prawnego. 

Marzanna K. mieszkanka bloku przy ul. Raczkowskiej 185 – poinformowała, że mieszkańcy 

proszą o cofnięcie pozwolenia środowiskowego na budowę stacji benzynowej. Prezydent  

Cz. Renkiewicz poinformował, że mieszkańcy ww. bloku byli w Urzędzie Miejskim na przyjęciu 

interesantów i ww. petycja również trafiła do Prezydenta Miasta. Została wydana prawomocna 

decyzja środowiskowa. W wyżej wymienionym miejscu istnieje plan zagospodarowania 

przestrzennego, który dopuszcza realizację takiego przedsięwzięcia i w chwili obecnej może 

być realizowany. Na dzień dzisiejszy nie wiadomo czy potencjalny inwestor będzie ją realizował 

z uwagi na to, że powstały już dwie inne stacje benzynowe w niedalekiej odległości od ulicy 

Raczkowskiej. Prezydent zaproponował aby przyjrzeć się procedurze decyzji środowiskowej, 

żeby wrócić do ponownego postępowania środowiskowego.  

Marzanna K. poinformowała, że w chwili obecnej jest rozpatrywana sprawa przez radcę 

prawnego w kwestii ponownego rozpatrzenia postępowania środowiskowego.  

Przewodniczący Komisji dodał, że na kolejnym posiedzeniu komisji będzie rozpatrywana 

petycja. Powołał zespół kontrolny do zbadania petycji: radnego Z.R. De-Mezera i radnego 

 K. Klimka.   

 

Ad pkt. 6 

Wolne wnioski. 

 

Przewodniczący Kamil Klimek zakończył posiedzenie Komisji.  

Na tym protokół zakończono.   

 

  

Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

           Rady Miejskiej w Suwałkach 

 

        Kamil Klimek 

 

 

 

 
Protokół sporządziła: Elżbieta Polańska 

 

Gł. specjalista w Biurze Rady Miejskiej 

 Urzędu Miejskiego w Suwałkach 


